

DH Referat – møde 10. april 2018 på Wiedergården.

Tilstede:

Edith, Jeanet, Tonny, Britt, Palle, Gerd

Fraværende: Birgit, Birthe og Svend Simonsen.

1: Godkendelse af dagsorden.

Dagsorden blev godkendt. Gerd foreslog at der nederst på fremtidige dagsordner kommer til at stå næste møde og dato.

Fast punkt på dagsorden, næste møde.

2: Formel godkendelse af referat fra Årsmøde 6. februar 2018.

Referatet blev godkendt. Gerd havde dog den bemærkning at det ikke fremgår tydeligt af referatet om de 10.000 kr. er til DH Dragør eller til et fælles arrangement. Jeanet understregede at de 10.000 kr. er til DH Dragør.

3: Feedback fra møde med AmagerBladet.

Der har været en stor artikel i AmagerBladet. Reportagen der er kommet ud af mødet med bladet er blevet rigtig, rigtig god. Desværre blev man på biblioteket henvist til et lokale, hvor tilgængeligheden var yderst

vanskelig. Journalisten kontaktede Jeanet efter mødet om biblioteket og oplyste om at hun ville undersøge hvor mange biblioteker, der har teleslynger til rådighed. På Dragør bibliotek får hun bekræftet at situationen er som vi har beskrevet. Journalisten taler også med Peter Læsøe og når der skal være besøgsrunde for handicaprådet i kommunen, kommer AmagerBladet med rundt.

På besøgsrunden skal man på biblioteket på Vestgrønningen, det manglende lydfyr ved Hartkornsvej, p-plads ved Netto, Stationsvænget og Dragør Stationsplads. Der mangler op- og nedkørsel fra Linde Alle til Posthuset og ved det nye skur ved stationspladsen. Vi skal huske handicaptoliet ved havnen og der helt mangler et handicaptoliet ved skuret ved legepladsen. Handicaptoliet ved havnen; her kan kørestolsbrugere heller ikke lukke døren, da man ikke kan nå håndtaget og heller ikke komme på toilettet, når arm-håndtaget er slået ned. Der skal et nyt håndtag op og man burde flytte toilettet til venstre, men det er dyrt i følge Henrik Ågaard.

4: Kommunale skovture.

Britt har skrevet nogle rigtig gode spørgsmål, som Jeanet har bragt videre til Kommunen. Flemming Andersen ønskede at få at vide, hvem der havde svaret Britt på hendes spørgsmål og fik det oplyst. Emnet skal tages op på næste handicaprådsmøde. Tony vil tage billetuddelingen til skovture op på næste møde i arrangement-gruppen. DH Dragør betaler for Britt og hendes hjælper, for på denne måde at få lidt feedback om turen. Britt vil sørge for at der bliver taget nogle billeder undervejs.

5: Økonomi.

Der er kommet et nyt gebyr ud over de 15 kr., der betales hver måned. Det nye gebyr er på 87,50 kr. x 2.

Der har været nogle udgifter, men de er ikke blevet hævet. Så der er udestående for 1.319,02 kr. og beholdningen er på 10.647,28 kr. Derudover har der været lidt fejl i noget kørselsgodtgørelse. Dette bliver rettet. I og med at der skal oprettes en konto fra en forening er det hele lidt mere omstændigt. Jeanet rykker Sydbank igen i morgen.

6: Hjemmesiden.

Tony er webmaster med støtte fra Jeanet. Årsreferatet er blevet lagt ind samt info om alle vores møder og møderne på kommunen. Så snart man kender en dato som eks frivillig fredag, så skal de fremgå på hjemmesiden.

7: Beretning fra eksterne råd.

Der er formandsmøde på søndag i handicap-huset.

Jeanet har deltaget i et brugerråd på sygehusene. Emnet var handicapvenlig info på alle sygehuse. Det kunne være ledelinjer, punkt på væggene osv. Diverse pjecer skal også kunne udleveres på punkt.

Jeanet har også deltaget i DH's bevillingsnævn og her har 7 afdelinger (11 kommuner) fået 35.000 kr., hvorimod vi kun har modtaget 5.000 kr. Der kan nemlig ikke søges om driftsmidler til foredrag. Nogle har slet ikke fået noget. Jeanet bad om at se budgetterne til de arrangementer, der har fået bevilliget 35.000 kr., men det kunne hun ikke få lov til.

DH's bevillingsnævn har fået midler fra Tips og Lotto og her kan man søge om midler, man ikke har fået godkendt.

Tony nævnte, at man også skal huske at søge om §18 midler (skulle have været søgt inden d 9/4 kl. 8.00). Gerd nævnte, at det samme gælder for Borgerforeningen. Jeanet nævnte, at man kunne overveje at søge Lions klub.

8: Meddelelse ang. rundtur i Dragør.

Se punkt 3

9: Kommende aktiviteter.

DH skal ansøges om midler til arrangementet sammen med DH Tårnby under aktiviteter.

Frivillig fredag 24. august:

Jeanet skal tale med Vita ang. lidt reklamemidler for DH. Palle efterlyser en parasol eller 2 med DH logo og evt. nogle bluser, DH repræsentanter kan have på. Gerd ønsker bolsjer. Det kunne også være nøgleringe eller net. Gerd nævnte, at banken også kan spørges om de vil donere noget. DH har fået en ny grafiker og det kan betyde nye reklameting, hvis det når at blive færdigt.

Jeanet tager kontakt til kommunen angående en studeplads i teltet. Måske en mulighed af skaffe nogle nat-briller, og tilbyde ledsagelse af blinde og måske kunne vi finde een, nævnte Palle, der kunne udfordre politikerne i kørestolsrace. Jeanet undersøger om man kan låne en kørestol på Hvidovre eller hos Hanne Berthelsen. Jeanet nævnte at man også kunne lade folk prøve at læse på punkt. Gerd nævnte, at FDDB har kort med både punkt og døves håndalfabet. Gerd nævnte også, at man kunne lave en sansequiz og sørge for at give en præmie, til den med flest rigtige svar. Vinderen kunne efterfølgende blive nævnt i Dragør-Nyt. Sansequizen vil Gerd gerne stå for. Palle foreslog, at man kunne lave en kurv med diverse. Jeanet foreslog at man kunne gå rundt med en hvid stok fremfor en blind.

På søndag taler Lars Peter fra Tårnby og Jeanet sammen i forhold til et fælles arrangement. Gerd nævnte, at arrangementet godt kunne være i Dragør denne gang i salen på Wiedergården. Palle nævnte, at her kunne man evt. bruge Rene. Fællesmødet kan næppe blive før til efteråret. Gerd foreslog oktober. Festsalen skal bestilles før sommerferien.

10: Punkter til næste Handicaprådsmøde.

Tidspunktet for mødet d. 3. maj. Svømmehalsudvalget. Deltagelse for handicappede på kommunale skovture, Palle har deltaget både i økonomimødet og Folkeoplysningsmødet men begge steder brugte man ikke teleslynge. Alle spørgsmål fra salen var umulige at høre. Der skal være mikrofon og teleslynge til stede ved den slags møder. Handicaptolietet på havnen skal åbnes for offentligheden. Status på årsberetningen. Koden på handicaptolietet i Hollænderhallen er nu fjernet. Gerd nævnte, at vi skal blive bedre til at oplyse hvilke handicaptiltag man har gjort i Dragør. Folderen er i bero, men så burde den slags oplysninger nævnes i Dragør Nyt. Palle nævnte DH folderen. Jeanet sørger for at spørge ind til hvem der har betalt for ældrerådets folder. Palle må melde afbud til d. 3. maj. Brit deltager i stedet for Palle.

#### 11: Kommunikation i DH Dragør.

Gerd kunne godt tænke sig svar på de mails, hun sender ud. Der kan være ting, der skal godkendes af formanden. Jeanet mener slet ikke, hun har modtaget mails fra Gerd, som hun ikke har svaret på. Gerd kunne godt tænke sig dagsorden 14 dage før mødet. Jeanet beklagede.

#### 12: Evt.

Jeanet tager kontakt til Hanne og beder om at dørene først låses kl. 16.15, når der er møder i DH Dragør. Jeanet har fået oplyst fra Dragør kommune at DH Dragør ikke bliver hørt i forbindelse med det nye Møllevejs kryds. Jeanet har taget kontakt til Peter Læssøe om emnet. Peter Læssøe bakker op om at DH Dragør skal høres. Men forvaltningen melder ud, at DH Dragør først bliver hørt efter entreprenøren er fundet. Jeanet meldte tilbage, at tilbuddet ikke indeholder ledelinjer, lydfyr, op- og nedkørsler osv. Jeanet har sendt sagen videre til DH. DH Dragør har brugt af de 100.000 kr. til punktafmærkning i elevatorer, vedligeholdelse af lydfyr osv. Ønsket er nu, at evt. ikke brugte midler overføres til 2018, da disponerede midler ikke er det samme som brugte midler. Jeanet har også kommenteret på et opslag på Facebook, hvor Nicolaj inviterer til et ældre-topmøde og informerer om psykologhjælp til unge. Jeanet har nævnt, at hun mener at mødet enten kunne udvides til også at være et handicap topmøde. Palle nævnte, at vi kunne bede Nicolaj om gratis psykolog hjælp til handicappede. Jeanet har endnu ikke hørt fra Svømmehalsudvalget.

Palle spurgte ind til hvordan det skal organiseres, hvis handicappede ønsker en fast tid i varmtvandsbassinet.

Det blev besluttet at DH Dragør viser sin opmærksomhed ved langvarig eller alvorlig sygdom til 300 kr. Ikke ved fødselsdage, jubilæer, sølvbryllup osv.

#### 13: Næste møde.

Mødet er tirsdag 12. juni kl. 16.15. Et af punkterne skal være detaljeret planlægning af frivillig fredag.